

PRESS RELEASE

**UN and partners launch Complex Risk Analytics Fund (CRAF'd)  
to unlock the power of data for crisis action**

New York, 12 October – The United Nations and partners are launching a new flagship financing instrument for data to support all stakeholders in crisis anticipation, prevention, and response.

In 2021, 250 million people require urgent international support. Driven by climate change, conflict, and COVID-19, this number is 40% higher than two years ago. Yet, data is most scarce in the fragile settings where people are most at risk. Only 51% of [data for major emergencies is complete](#). Gaps in data capacity make humanitarian, development, and peace operations less effective than they could be.

The [Complex Risk Analytics Fund](#) (CRAF'd) is a milestone on the path to more coherent financing for data in fragile and crises settings. Complementing the World Bank-hosted [Global Data Facility](#), CRAF'd will boost the most critical data investments to [spur anticipatory action](#) before disasters unfold. By pooling investments, CRAF'd will unlock better data, insights, decisions, and support for the most vulnerable. Targeting \$15 to \$25 million in annual investments, CRAF'd will connect diverse partners in an open ecosystem – anchored in shared principles.

At the launch, attended by over 100 leaders from governments, the European Union, international financial institutions, regional, local and non-government organizations, Deputy Secretary-General [Amina J. Mohammed](#) hailed CRAF'd as a trailblazer for the more inclusive, networked, and effective multilateralism envisioned in [Our Common Agenda](#). “With data-driven insights, we unlock pathways to the Sustainable Development Goals for those most at risk of being left behind. If we invest multilaterally, we optimize impact by creating scale and minimizing fragmentation. That is what CRAF'd is about.” World Bank Managing Director of Development Policy and Partnerships [Mari Pangestu](#) said: “Bridging the data divide is critical to support poor and vulnerable people hit hardest by crises, from COVID-19 to climate change, and chart a course for green, resilient and inclusive development. We look forward to continue working closely with the UN and partners to maximize the value of data for people and planet.”

Inspired by the [Secretary-General's Data Strategy](#), CRAF'd is the result of a joint design process championed by Germany, the Netherlands, the United States, and the United Nations family, as well as Niger, Nepal, Uganda, and other partners across the globe. Administered by the UN Multi-Partner Trust Fund Office, CRAF'd will become fully operational in early 2022.

The fund's acronym CRAF'd (*pronounce k-r-a-f-t*) signifies the shared commitment to foster excellence in the use of data for the common good.

Visit [www.crafd.io](http://www.crafd.io) for more information

[un.org/press/en/2021/dev3444.doc.htm](http://un.org/press/en/2021/dev3444.doc.htm)

## COMMUNIQUÉ DE PRESSE

### **L'ONU et ses partenaires lancent un nouvel outil d'analyse des risques complexes pour faire des données une arme de prévention des crises**

New York, 13 Octobre – L'ONU et ses partenaires lancent un nouvel instrument de financement relatif aux données pour soutenir toutes les parties prenantes dans l'anticipation, la prévention et la réponse aux crises.

En 2021, 250 millions de personnes ont eu besoin d'un soutien international d'urgence. Déplacées par les changements climatiques, les conflits et la pandémie de COVID-19, elles sont 40% de plus qu'il y a deux ans. Pourtant, [les données se font plus rares dans les environnements fragiles](#) où les personnes sont les plus exposées aux risques de catastrophe, des lacunes qui compliquent les opérations humanitaires et de développement.

Le [Complex Risk Analytics Fund](#) (CRAF'd) est une étape importante sur la voie d'un financement plus cohérent des données dans les situations de fragilité et de crise. En complément de la [Global Data Facility](#) hébergée par la Banque mondiale, CRAF'd stimulera les investissements les plus importants dans les données pour mieux [anticiper les catastrophes](#). En centralisant les investissements, cette initiative permettra de disposer de meilleures données et informations en vue d'aider les plus vulnérables, avec un objectif de 15 à 25 millions de dollars d'investissements annuels.

En présence de plus de 100 chefs de gouvernements, de l'Union européenne, d'institutions financières internationales, d'organisations régionales, locales et non gouvernementales, la Vice-Secrétaire générale de l'ONU, [Mme Amina J. Mohammed](#), a salué le lancement du CRAF, aux côtés de [Mme Mari Pangestu](#), la Directrice générale des politiques de développement et des partenariats de la Banque mondiale: « Il est essentiel de combler le fossé en matière de données pour soutenir les personnes les plus durement touchées par les crises, du COVID-19 aux changements climatiques, et de tracer la voie d'un développement vert, résilient et inclusif », a déclaré celle-ci.

Inspiré par la [stratégie de données du Secrétaire général de l'ONU](#), CRAF'd est le résultat d'un processus conjoint soutenu par l'Allemagne, les Pays-Bas, les États-Unis et la famille des Nations Unies, ainsi que par le Niger, le Népal, l'Ouganda, entre autres. Administré par le Bureau des fonds d'affectation spéciale pluripartenaires des Nations Unies, CRAF'd deviendra pleinement opérationnel au début de 2022.

L'acronyme CRAF'd (prononcer k-r-a-f-t) signifie l'engagement partagé à favoriser l'excellence dans l'utilisation des données pour le bien commun.

**Pour de plus amples informations, veuillez suivre le lien: [www.crafd.io](http://www.crafd.io)**